
Referat fra Generalforsamling i Nørre Nissum Borgerforening 

den 21. februar 2023 

 

 

1. Valg af dirigent. 

Henrik Damgren blev valgt og konstateret at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. Der var 30 

personer til stede og samlingen var beslutningsdygtigt. 

 

 

2. Formandsberetning over foreningens arbejde der foregående år ved Peter Chapman 

Se separat beretning. En fin gennemgang af årets gang, fald i medlemmer, ca. en fjerdedel, hvilket er 

noget der kræver vores opmærksomhed. Borgerforeningen har tidligere haft succes med omdeling af 

en påmindelse. Beretningen blev godkendt. Der blev spurgt til, hvor mange husstande der er i Nissum 

sogn og der blev svaret at der uddeles knap 600 programmer og kirkeblade i sognet. 

 

 

3. Beretninger fra evt. nedsatte udvalg. 

Der er ingen beretninger fra nedsatte udvalg 

 

 

4. Kassererens beretning om foreningens økonomiske status ved Benthe Pedersen. 

Benthe gennemgåede regnskabet med et forventet resultat på -19.957 kroner og en formue pr. 

31/12/2022 på 150.529 kroner. Regnskabet var på forhånd godkendt af revisorerne. 

 

 

5. Indkomne forslag. 

Efter at Musik- og Kulturhuset blev indviet i september, er der etableret en Støtteforening som 

allerede har 58 medlemmer som har betalt 150 kroner for et års medlemskab. Det har været 

diskuteret gennem de seneste måneder og der er enighed om at støtteforeningen burde blive en del af 

Borgerforeningen som et udvalg. Borgerforeningen har allerede stillet en konto til rådighed. I denne 

anledning havde bestyrelsen modtaget et forslag fra Ove Damgaard og Hans Knutsson, som er to af 

idémændene bag støtteforeningen, til en ændring af vedtægt punkt 11 (se nedenunder). Dette er for 

at muliggøre at et udvalg kan have selvstændigt økonomi og aktiviteter. Da Borgerforeningens 

bestyrelsen vil under alle omstændigheder hæfte for økonomien, fremsat bestyrelsen et alternativ 

ændringsforslag til vedtægt punkt 11 (se nedenunder).  



Nuværende vedtægt: 

§ 11 Udvalg. 

Bestyrelsen kan nedsætte udvalg bestående af et antal medlemmer af foreningen til varetagelse af 

særlige formål. Mindst et medlem af hvert udvalg skal være medlem af bestyrelsen i borgerforeningen.  

 

Forslag fra Ove Damgaard og Hans Knutsson: 

§ 11 Udvalg. 

Bestyrelsen kan nedsætte udvalg bestående af et antal medlemmer af foreningen til varetagelse af 

særlige formål. Underudvalg kan være selvstyrende med egen uafhængig økonomi og regnskab. 

 

Forslag fra bestyrelsen: 

§ 11 Udvalg. 

Bestyrelsen kan nedsætte udvalg bestående af et antal medlemmer af foreningen til varetagelse af 

særlige formål. Hvert udvalg udpeger en formand som er ansvarlig overfor bestyrelsen i forhold til 

aktiviteter og økonomi. Borgerforeningens bestyrelse fastsætter forretningsorden for hvert udvalg. 

 

 Bestyrelsens forslag til ændring af vedtægt punkt 11 blev vedtaget. 

 

 

6. Valg af medlemmer til bestyrelsen. 

I efteråret måtte Lise Erlandsen trække sig fra bestyrelsen og suppleant Emil Erlandsen trådt til. Gitte 

Pedersen og Flemming Leth er på valg og modtager genvalg. Benthe Pedersen modtager ikke genvalg. 

Peter Chapman er ikke på valg men stopper i bestyrelsen 

Der blev valgt ved skriftlig afstemning Flemming Leth, Gitte Pedersen, Mikael Povlsgaard og Kasper 

Gottlieb Humle. 

 

 

7. Valg af suppleanter. 

Der blev valgt Marco Thorup og Bjarne Knudsen. 

 

 

8. Valg af revisor. 

Der blev valgt Jens Vilsbøll og Lars Jespersen. 

 

 



9. Fastsættelse af kontingent. 

Bestyrelsen forslår at kontingent forbliver uændret. Dette blev vedtaget. 

 

10. Eventuelt. 

• I forbindelse med kommende møde med Lemvig Vej og Park, nævn utilfredshed med lapning af 

asfalt på hovedgaden. 

• Der spørges om vi har fat i Nissum by, at de som bor på Ringvejen, måske ikke føler nogen 

tilknytning til sognet. Der blev svaret at alle husstande i sognet får uddelt programmet. 

• At nogen synes at Borgerforeningen er for Seminariebyen, og ikke for hele sognet. 

• Degneparken og den tomme grund på Hellasvej ser træls ud. Det forlyder at Kommunen udstykker 

Degneparken til byggegrunde, men Borgerforeningen har ikke haft nogen henvendelser fra 

Kommunen. Borgerforeningen har tidligere arbejdet for etablering af seniorboliger på grunden. 

• Der bliver møde om fremtidige ældreboliger i Lemvig kommune forskellige steder. 

• Forslag om at Borgerforeningen skal samarbejde mere med andre foreninger, f.eks. 

Menighedsrådet. 

• Ove Damgård oplyser at der er tanker om fællesspisning i Musik- og Kulturhuset.  

 

 

 


